

Title (en)

Safety ski binding.

Title (de)

Sicherheitsskibindung.

Title (fr)

Fixation de ski de sécurité.

Publication

**EP 0385946 A1 19900905 (FR)**

Application

**EP 90810135 A 19900222**

Priority

FR 8902518 A 19890227

Abstract (en)

Binding intended for the fastening of the front of the boot or of the heel, comprising a body (13), pivoting (14) or fixed, equipped with a jaw (15) articulated on the body about a horizontal spindle (16). The body and the jaw are held in a closed position by at least one spring (18) acting by means of a piston (17) on a transmission device comprising two moving parts (21, 24) articulated on each other. One of these moving parts (21) permanently bears on the jaw and the other moving part (24) permanently bears against lateral retention means consisting, for example, of two fixed stops (10) on which bear levers (33a) acting on a transmission member (26). In particular, a lateral displacement of the body or of the boot, respectively, results in a reduction in the vertical pressure of the jaw on the boot. <IMAGE>

Abstract (fr)

Fixation destinée à la fixation de l'avant de la chaussure ou du talon comprenant un corps (13) pivotant (14) ou fixe et munie d'une mâchoire (15) articulée sur le corps autour d'un axe horizontal (16). Le corps et la mâchoire sont maintenus en position fermée par au moins un ressort (18) agissant par l'intermédiaire d'un piston (17) sur un appareil de transmission comprenant deux mobiles articulés l'un sur l'autre (21, 24). L'un de ces mobiles (21) est en permanence en appui sur la mâchoire et l'autre mobile (24) est en permanence en appui contre des moyens de retenue latérale constitués par exemple par deux butées fixes (10) sur lesquelles s'appuient des leviers (33a) agissant sur un élément de transmission (26). En particulier un déplacement latéral du corps, respectivement de la chaussure, a pour effet de réduire la pression verticale de la mâchoire sur la chaussure.

IPC 1-7

**A63C 9/084; A63C 9/085**

IPC 8 full level

**A63C 9/084** (2012.01); **A63C 9/085** (2012.01); **A63C 9/08** (2012.01)

CPC (source: EP)

**A63C 9/0842** (2013.01); **A63C 9/0845** (2013.01); **A63C 9/0846** (2013.01); **A63C 9/08542** (2013.01); **A63C 9/0855** (2013.01);  
**A63C 9/08564** (2013.01); **A63C 9/08571** (2013.01); **A63C 9/08578** (2013.01); **A63C 9/0805** (2013.01)

Citation (search report)

- [A] AT 376899 B 19850110 - TYROLIA FREIZEITGERAETE [AT]
- [A] WO 8706485 A1 19871105 - TMC CORP [CH]
- [A] AT 384951 B 19880210 - TYROLIA FREIZEITGERAETE [AT]
- [A] FR 2385418 A2 19781027 - SALOMON & FILS F [FR], et al

Cited by

EP0829282A1; US6196570B1

Designated contracting state (EPC)

AT CH DE LI

DOCDB simple family (publication)

**EP 0385946 A1 19900905; EP 0385946 B1 19920729**; AT E78710 T1 19920815; DE 69000226 D1 19920903; DE 69000226 T2 19930311;  
FR 2643567 A1 19900831; FR 2643567 B1 19921120

DOCDB simple family (application)

**EP 90810135 A 19900222**; AT 90810135 T 19900222; DE 69000226 T 19900222; FR 8902518 A 19890227